
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  15 DE JULIOL  DE 2010 
HORA  9 DEL VESPRE  
SESSIÓ  NÚM. 7 ORDINÀRIA  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il·lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercè Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Ita Espinosa Montoya  
 - Martí Llobet Baro    
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
    1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
          l’acta de la sessió anterior. 
 
    2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
          dels acords de la Junta de Govern 
 
    3.- Festes Local 2011 
 
    4.- Modificació de crèdit 
 
    5.- Modificació de l’ordenança fiscal d’ocupació       
         de domini públic 
 
    6.- Improcedència de l’expropiació sol·licitada  
         pel Sr. Curtiella 
 
    7.- Creació de comissions per a la revisió del  
         POUM 
 
   8.- Proposta de l’Altraveu sobre la  
        transparència municipal 
 
   9.- Assumptes sobrevinguts 
 
  10.- Suggeriments i preguntes 
 

- Mercè Custodio   
   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 

 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR. 
       

Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
      LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 527 del dia 21 de juny al 582 del dia 9 de juliol de 
2010. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions 
dels dies 29 de juny i 6 de juliol . 
La Corporació es donà per assabentada 
 

3.-  FESTES LOCALS PER A L’ANY 2011. 
 



L’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors indica que les catorze festes locals, dues seran 
locals i per Decret de la Generalitat de Catalunya, s’estableix que les dues festes locals seran 
fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta dels municipis respectius. L’acord de 
l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal i com estableix l’article 46 del Reial Decret 
2001/83, de 28 de juliol. 
ATÈS l’ordre del Departament de Treball per la qual s’estableix el calendari oficial de festes 
laborals per a l’any 2011. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Assenyalar com a festes locals de Castellar del Vallès, per a l’any 2011: 
- el dissabte, dia 19 de març 
-    el dilluns 12 de setembre, festa major 
El regidor de Comerç, Sr. Oscar Lomas, PSC, presenta la proposta tot dient que com marca 
l’estatut dels treballadors, dins de les 14 festes laborals,  dues seran locals i que són les que 
avui es presenten al Ple. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
4.- MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
 

ATÈS el Reial Decret-Llei 8/2010, de 20 de maig, pel qual s’adopten mesures extraordinàries 
per a la reducció del dèficit públic en 2010 i 2011, en concret modifica el Títol III de la Llei 
26/2009, de pressupostos generals de l’Estat per a l’exercici de 2010, amb l’objecte de reduir 
a partir de l’1 de juny les retribucions del personal al servei del sector públic en una mitjana 
d’un 5 per cent, respecte a les vigents a 31 de maig de 2010. 
ATÈS que el Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 21 de juny de 2010 va aprovar l’aplicació 
concreta de la reducció de les retribucions del personal al servei de l’Ajuntament, les 
reduccions a aplicar a partir de l’1 de juny de 2010 a les retribucions i assistències dels 
membres de la Corporació i les reduccions de l’assignació a percebre pels grups polítics 
municipals, a partir de l’1 de juny de 2010. 
VIST que aquesta reducció del 5% de la massa salarial i les reduccions de les retribucions i 
assistències dels membres de la Corporació i assignacions a grups polítics s’estima en 
219.226,18 EUR, que s’hauran de donar de baixa del Pressupost Municipal de 2010, per tal de 
complir amb allò que estableix l’article 14 del Reial Decret Llei 8/2010, per tal de reduir el 
dèficit de la darrera liquidació, que en el cas de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, la darrera 
aprovada correspon a l’exercici de 2009. 
ATÈS allò que preveu també en aquest mateix sentit l’article 193 del RD Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel que s’aprovà el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que a la Comissió Mixta de 3 de juny passat es va acordar a proposta dels representants 
dels treballadors destinar l’import que es deixi de percebre pels treballadors que exerceixin el 
dret a la vaga el 8 de juny, a ampliar l’aplicació pressupostària d’ajuts socials, ateses les 
necessitats actuals dels usuaris d’aquests serveis. 
ATÈS que la quantificació d’aquestes reduccions en concepte d’absència en el lloc de treball 
per acollir-se al dret de vaga ha estat de 6. 671,24 EUR. 
ATÈS que la regidoria d’Immigració, Cooperació i Solidaritat  ha sol·licitat la creació d’unes 
partides de subvencions nominatives. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 8 i 
9 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de la interventora.  
El Ple de l’Ajuntament 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 5/2010 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 
 
  
ESTAT DE DESPESES  



- Baixes per anul·lació............................................................ - 219.226,18 
- Transferències de crèdit positives .......................................... 6.671,24 
- Transferències de crèdit negatives .......................................... - 107.666,24 
- Crèdits extraordinaris ........................................................... 100.995,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. -219.226,18 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a la informació pública durant un termini de quinze 
dies comptats a partir del següent a la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de 
la província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols en 
el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS: 
El regidor de Règim Intern, Sr. Oscar Lomas, PSC, presenta la proposta tot dient que portem 
a aprovació la modificació de crèdit 5 del pressupost 2010. Aquesta consisteix en tres parts: 
- d’una banda, donar de baixa l’import de les partides del capítol 1 i 4, d’acord amb la reducció 
de retribucions i assignacions aprovades en el ple anterior. L’import que es dona de baixa és 
de 219.226,18 €, que es destinarà a reduir el dèficit de la liquidació anterior. 
- en segon lloc, i d’acord amb la proposta del comitè d’empresa formulat a la comissió Mixta 
del passat 3 de juny, les retribucions que van deixar de percebre els treballadors que van 
exercir el seu dret de vaga, es destinen a augmentar l’aplicació pressupostària d’ajuts socials. 
Per tant, s’augmenta el crèdit de la partida del capítol 4, ajuts a famílies, en 6.671,24 €, tot 
minorant les diverses partides de retribucions del capítol 1. 
- Per últim, una vegada el consell de cooperació ha decidit quin són els projectes en el que es 
destinaran els ajuts de cooperació al desenvolupament d’enguany, es dona de baixa la partida 
genèrica de 100.995 €, i es creen les 4 partides nominatives següents: 
- Fons català de cooperació  77.295 € 
- Unamásuno      5.700 € 
- Castellar x Colòmbia         13.000 € 
- Codes-cam     5.000 € 
El grup de L’Altraveu, la Sra. Ira Espisona,  diu que el  nostre vot serà l’abstenció, atès que 
aquesta modificació de crèdit fa referència  a tres temes diferents que per separat en una, 
votaríem en contra en coherència al nostre vot en l’últim ple extraordinari i respecte de les 
altres dues votaríem a favor. És a dir, respecte de l’aprovació de la reducció de les retribucions 
del personal al servei de l’Ajuntament, les reduccions a aplicar a partir de l’1 de juny de 2010 
a les retribucions i assistències dels membres de la Corporació i les reduccions de l’assignació 
a percebre pels grups polítics municipals, a partir de l’1 de juny de 2010 i sobre les que 
l’Altraveu va votar en contra per diferents motius, votaríem en contra 
Respecte a la proposta dels representants dels treballadors de destinar l’import que es deixi de 
percebre pels treballadors que exerceixin el dret a la vaga el 8 de juny, a ampliar l’aplicació 
pressupostària d’ajuts socials 
I respecte a la sol·licitud de la regidoria d’Immigració, Cooperació i Solidaritat  de la creació 
d’unes partides de subvencions nominatives, votaríem a favor. 
Però bé, com ja hem dit abans, el nostre vot resultant és l’abstenció. 
Per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer, tot dient que el vot del seu grup també serà 
l’abstenció, i pels mateixos motius que ha exposar el grup de l’Altraveu.  
Es porta a aprovació aquesta modificació de crèdit, s’han ajuntat diverses partides, però com 
que no es vota partida per partida, la nostra postura serà l’abstenció. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DEU     (10) dels regidors del PSC  
Vots en contra:  CAP     ( 0)       

                    Abstencions   :   ONZE   (11) dels regidors de CiU, ERC, Altraveu  i regidor no  
                                                               adscrit 



 
5.- MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL OCUPACIÓ DEL DOMINI  
      PÚBLIC I A1 – TAXA EXPEDICIÓ DOCUMENTS ADMINISTRATIUS 
 

ATESA la necessitat d’actualitzar les tarifes de l’ordenança fiscal núm. A10, reguladora de la 
taxa per l’ocupació temporal de domini públic, per la introducció de noves tarifes com a 
conseqüència de la posada en marxa del nou servei del Centre de coneixement El Mirador. 
ATÈS que el Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 29 de juny de 2010, s’ha aprovat la creació 
del servei, el seu reglament i el reglament d’ús dels espais i locals. 
Vistos els estudis econòmics referits als costos dels serveis que es presten mitjançant 
contraprestació en forma de taxa. 
Vist l’informe d’Intervenció. 
ATÈS  allò que es preveu als articles 15 a 19 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, l’article 162.2 de la 
Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de Catalunya i els articles 22, 47.1 i 70.2 
de la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació de les tarifes de l’ordenança fiscal núm. A10, 
reguladora de la taxa per l’ocupació temporal de domini públic, d’acord amb el detall següent: 
Modificació de l’article 11. Exempcions i bonificacions, amb la inclusió de bonificacions per 
aquestes noves tarifes: 
Es modifica el seu apartat quart quedarà redactat de la forma següent: 
“Les noves empreses assessorades en la realització del pla d’empresa, sempre que siguin 
viables econòmica i financerament, a través de la Unitat de Comerç i Indústria i que tinguin la 
possibilitat d’instal·lar-se o ubicar-se en el Centre de Serveis i en El Mirador Centre de 
Coneixement i sol·licitin al Departament de Treball la classificació d’Iniciativa d’Ocupació 
(segons l’Ordre Tri/125/2006 del Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya). 
Gaudiran d’una exempció de 3 mesos del preu del local assignat, com aportació municipal al 
projecte. L’empreses ubicades a El Mirador Centre de Coneixement gaudiran també d’una 
bonificació del 100% en el lloguer de sales d’aquests equipaments, del 50% en el lloguer de la 
sala polivalent, sala d’actes i aules TIC i del 33% en el lloguer de l’auditori i la terrassa”.  
Es modifica el seu apartat cinquè quedarà redactat de la forma següent: 
“Tindran una exempció del 100% de la taxa totes les entitats i associacions d’àmbit 
social, polític i econòmic sense ànim de lucre residents en el territori, que figurin en el registre 
d’entitats municipals i del 50% les de fora del territori. Es podran practicar altres bonificacions 
per entitats, que tot i tenir finalitat de lucre, realitzin activitats en col·laboració amb 
l’Ajuntament. En aquest cas correspondrà a la Junta de Govern Local l’aprovació del 
percentatge de bonificació en funció de la col·laboració acordada”. 
Modificació de l’article 12, amb la inclusió d’aquestes noves tarifes: 
 
 
 
Concepte 

Preu 
per 
hora 

Preu 
matí o 
tarda 

Preu 
tot el 
dia 

Preu 
mes 

13. Lloguer equipament i materials El Mirador     
    13.1. Lloguer sales 2 ó 3 .........................  20,00 40,00  
    13.2. Lloguer sales 4 ó 5 ..........................  30,00 50,00  
    13.3. Lloguer sales 6 ..............................  40,00 70,00  
    13.4. Lloguer sala polivalent .....................  90,00 160,00  
    13.5. Lloguer sala d’actes ........................ 50,00 225,00 400,00  
    13.6. Lloguer auditori ..............................  450,00 800,00  
    13.7. Lloguer despatxos ús exclusiu 
                Despatx 1 ................................... 
                Despatx 2 ................................... 

    
160,00 
180,00 



                Despatx 3 ................................... 
                Despatx 4 ................................... 
                Despatx 5 .................................. 

120,00 
175,00 
170,00 

    13.8. Lloguer aula TIC 1, 2 ó 3 ................. 20,00 75,00 140,00  
    13.9. Lloguer terrassa ............................  100,00   
    13.10. Lloguer magatzems.......................    20,00 
    13.11. Lloguer taquilla .............................    10,00 
    13.12. Lloguer ordinador portàtil ...............  20,00 40,00  
 
S’anul·laran per tant les tarifes que estaven aprovades següents: 
Concepte Preu EUR 
- Aula Informàtica per hora ................................................ 
 

17,75 

- Auditori ........................................ 1/2 jornada ............... 
 

389,40 

 
Normes d’aplicació i gestió de les tarifes 
Nota tarifa 13: 
Les persones o empreses interessades en el lloguer de l’ordinador portàtil haurà de dipositar 
d’una fiança de 100,00 EUR . 
Els preus establerts inclouen la climatització, l’aigua, l’electricitat i la neteja general de 
l’equipament. I també la utilització de l’equipament tècnic inclòs a les sales. 
En funció de les necessitats tècniques, de control o organitzatives, la direcció de l’equipament 
determinarà el nombre de personal necessari en funció de la classe d’acte o espectacle a 
realitzar i el facilitarà. L’usuari es farà càrrec d’aquestes despeses. 
SEGON: Aprovar provisionalment la modificació de les tarifes de l’ordenança fiscal núm. A1, 
reguladora de la taxa per expedició de documents administratius, d’acord amb el detall 
següent: 
Modificar l’epígraf tercer de l’article sisè. Quota tributària, que tindrà el redactat següent: 
EPIGRAF 3r. – FOTOCÒPIES I ENQUADERNACIONS  
Concepte Import EUR 
- Fotocòpies ó impressions A4 blanc i negre ........................... 0,15 full 
- Fotocòpies ó impressions A4 color  ..................................... 0,30 full 
- Fotocòpies ó impressions A3 blanc i negre ........................... 0,25 full 
- Fotocòpies ó impressions A3 color ...................................... 0,50 full 
- Enquadernacions .............................................................. 2,00 unitat 
 
TERCER: Sotmetre aquest acord a informació pública durant un termini de trenta dies hàbils, 
comptats a partir del següent al de la data de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la 
Província. 
QUART: Entendre definitivament adoptat l’acord en cas que no es presentin reclamacions en 
el període d’informació pública i publicar el text integrat de les modificacions esmentades en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el 1r Tinent d’Alcalde, Sr. Pepe González, PSC, i diu el  ple del mes 
passat va aprovar: 
- la creació del servei de El Mirador 
- els reglaments de funcionament i de l’ús de espais i locals. 
Avui amb la modificació de l’ordenança fiscal completem els criteris de gestió del nou espai.  
En la proposta  definim les tarifes de tots els espais del mirador: 
- Sales  
- Despatxos 
- Auditori 



- Sala d’actes 
- Magatzems 
- Taquilles .... 
També s’estableixen preus de fotocopies i enquadernacions. S’estableixen criteris de 
bonificacions per entitats de Castellar i de fora i per empreses, les ubicades  en el mirador i la 
resta. Vull fer menció de dos novetats significatives: 
- Recollint una proposta de CiU, hem introduït la possibilitat de bonificar a empreses i entitats 
amb finalitat de lucre, sempre que realitzin activitats en col·laboració amb l’Ajuntament. 
- També la voluntat de que l’usuari, sigui quina sigui la seva condició, es faci càrrec de les 
despeses generades per les necessitats tècniques, de control o organitzatives, en la realització 
de qualssevol acte o esdeveniment. 
Agrair, com ja va passar en la elaboració dels reglaments, als regidors que formen part de la 
comissió per la seva actitud i les seves aportacions. 
Per CiU la Sra. Montse Gatell,  exposa que la proposta de modificació de l’ordenança que 
regula l’ocupació del domini públic, és a dir, l’ús bàsicament dels equipaments municipals, ens 
sembla, en general, encertada. Sobretot, pel que fa a la seva necessitat: creiem que és 
necessari regular l’ús del equipaments perquè d’aquesta manera s’ordena i es vetlla pel seu 
caràcter públic i per la seva cura. A ningú se li escapa que els equipaments públics, igual que 
la via pública, necessiten un manteniment, unes accions de neteja i de modernització i, per 
tant, unes inversions, que no es poden sustentar exclusivament amb fons municipals. És cert, 
també, que sempre hi ha hagut entitats o més aviat persones (les menys, afortunadament) 
que han fet ús dels equipaments sense tenir-hi cura, sense adonar-se del que li costa a 
l’ajuntament, i per tant a tots els ciutadans, mantenir-lo i fer-ne ús. 
Per tant, és òptim establir unes normes d’ús i també uns preus. Tal com ja s’ha explicat, 
l’ordenança contempla la diferència de tracte que reben les entitats sense ànim de lucre de les 
empreses privades que obtenen un benefici amb la seva activitat. I es regulen els preus de les 
sales del Mirador, dels despatxos, aules, terrassa, magatzems, taquilles i fins i tot dels 
ordinadors. 
Els preus no són barats, efectivament, però tampoc estan lluny del que s’estableix en altres 
municipis. 
El problema no és fer de nou una ordenança, sinó modificar-ne una que ja existeix. I ho diem 
bàsicament perquè aquesta ordenança modifica el preu de l’Auditori ja que aquest teatre ha 
passat de dependre en la seva gestió de la regidoria de Cultura a dependre de l’empresa 
gestora del Mirador, una empresa que, a diferència de la regidoria, sí que necessita obtenir 
uns ingressos econòmics. És per això que el preu de l’Auditori ha augmentat significativament 
fins als 450 euros per mig dia d’ús i fins a 800 euros per un dia d’ús. A part dels diners, posem 
seriosament en dubte que l’Auditori hagi desaparegut de les competències de la regidoria de 
Cultura que fins ara el gestionava i programava també les temporades de teatre, música i 
dansa així com els usos que en feien les entitats i les escoles del municipi. En aquesta relació 
sempre hi ha hagut una flexibilitat i una entesa que de moment no sabem si hi serà també per 
part dels nous responsables. Haurem d’esperar a veure’n els resultats. Tot i així, manifestem 
el nostre desacord (per altra banda inútil, ho sabem) d’aquest canvi que priva la regidoria de 
Cultura d’una de les seves tasques bàsiques i primeres que és la programació cultural. No 
sabem si la regidora de Cultura hi té res a dir. 
El nostre grup ha fet aportacions a aquesta ordenança com ara el prec que les empreses 
privades que fan servei públic cultural o educatiu obtinguin també un tracte especial: les 
escoles concertades, les llars d’infants i les escoles de diferents especialitats artístiques que 
per sort tenim al nostre municipi. Òbviament, ho demanem per aquelles que no cobrin entrada 
en les seves actuacions i les que comptin amb la col·laboració de l’ajuntament. 
Tenim, com s’ha vist, alguns dubtes sobre la “gestió cultural” que es pugui fer al Mirador i això 
té a veure també amb els preus públics que ens proposa el govern municipal. Vostès van triar 
aquesta especialitat de gestió indirecta a través d’una empresa i han fet els canvis pertinents 
en l’organització cultural del municipi perquè els surti més a compte. Amb tota la prevenció de 
què som capaços, el nostre vot serà l’abstenció a l’espera de poder fer una valoració quan tot 
això es posi en marxa. 



Intervé el Sr. Martí Llobet, per l’Altraveu i diu que en el seu vot serà l’abstenció. Peró val a 
dir que ens sembla molt bé intentar fer compatible l’ús públic d’aquestes instal·lacions entre 
les entitats i empreses, els preus proposats els trobem raonables i les bonificacions donen 
sentit a la feina que fa molta gents des de les entitats i cal que el Consistori les recolzi. És 
important que el centre estigui al servei de les entitats, però també es oportú que sigui capaç 
de recaptar a les empreses privades o associacions amb ànim de lucre per tal d’ajudar a 
mantenir un espai que, sens dubte tindrà moltes despeses. Ens queden alguns dubtes per 
aclarir: 
l’horari d’obertura i tancament del recinte pot donar peu a dificultats a l’hora d’establir tarifes. 
tenint en compte que l’Auditori i sala d’actes son gestionats per l’empresa gestora, com 
s’elaboraran els calendaris i en cas de confluència d’interessos, quins primaran alhora de fer la 
sessió. Per tot això el nostre vot serà l’abstenció. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer manifesta que el vot del seu grup serà l’abstenció, estem 
d’acord en que calia fer una ordenança, que calia posar preus, però hi ha aspectes que 
ofereixen dubtes, com qui gestionarà el tema de l’Auditori i quina prioritat se li donarà. I 
volem recordar també, que s’han perdut oportunitats, no hi ha cap sala d’exposicions 
permanent, i el lloguer de despatxos per emprenedors pot fer-se a empreses que no estiguin 
empadronades a Castellar. 
En torn de replica intervé el Sr. Pepe González  dient que  la proposta que es presenta a 
votació és la modificació de l’ordenança fiscal  núm. A1, reguladora de la taxa per expedició de 
documents administratius. S’ha fet referència a aspectes que ni tant sols s’han plantejat, per 
exemple el lloguer de l’Auditori que s’ha incrementat, però també és cert que l’Auditori té unes 
possibilitats que abans no tenia. També s’ha parlat d’uns determinats criteris i d’uns preus que 
tindran els espais, en que les entitats sense ànim de lucre no pagaran.  
I per acabar dir que la gestió del centre mai afectarà al que son les competències de cada una 
de les regidories      
També el Sr. Jordi Permanyer,  per ERC intervé per dir preguntar de qui depèn l’Auditori, si 
de Cultura o  de la gerència del Mirador. Quina prioritat hi haurà, la de lloguer o la de 
programar, son situacions que ens trobarem. 
El Sr. Pepe González, diu que el Mirador és un únic equipament, des de la sala d’actes, fins 
l’auditori, les aules, absolutament tot funciona com un únic equipament i orgànicament està 
adscrit a Alcaldia, i totes les regidories podran programar. 
Finalment el Sr. Alcalde intervé dient que properament s’adjudicaran les obres de reforma i 
rehabilitació de l’antic Ajuntament, un lloc on hi haurà una gran sala d’exposicions. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DEU     (10) dels regidors del PSC  
Vots en contra:  CAP     ( 0)       

                    Abstencions   :   ONZE   (11) dels regidors de CiU, ERC, Altraveu  i regidor no  
                                                               adscrit 
 
 6.- IMPROCEDÈNCIA DE L’EXPROPIACIÓ SOL·LICITADA PEL SENYOR  
                CORTIELLA 
 
ATÈS que en data 2 de juny de 2010 ha estat sol·licitat l’inici d’expedient d’apreuament per 
ministeri de la llei de una finca situada a la zona de Can Barba, de superfície 3.703 m2, 
propietat de Josep Cortiella Dellà amb la següent descripció registral: 
“Una peça de terra oliverar, d’extensió superficial aproximada una quartera i tres quartanes, 
mesura agrària de la localitat, equivalent a tres mil set-cents tres metres noranta-vuit 
decímetres  quadrats, situada en el terme de Sant Esteve de Catellar, avui  Castellar del 
Vallès, en pertinences del Mas Pelachs. LLINDANT: per Orient, amb terres del dit Mas; per  
Migdia, amb les de Francisco Vergés; per Ponent, amb les d’Antonio Comas; i pel Nord, amb 
les de José Pla.” 



L’esmentada finca, segons que es fa constar en l’escrit presentat, consta inscrita en el Registre 
de la Propietat número 4 de Sabadell, al Tom 3490, llibre 309 de Castellar del Vallès, foli 108, 
finca número 584, inscripció 10a. 
La referència cadastral de la finca és 36722009DG2037S0001Y. 
ATÈS que la finca en qüestió, segons que consta a l’informe tècnic emès en data 7 de juliol de 
2010 està qualificada com a sistema d’espais lliures, protecció de marges i barrancs, Clau D4, 
podent ésser la titularitat pública o privada segons que es determina a l’art. 96 del vigent 
POUM. 
ATÈS que no seria d’aplicació el mecanisme previst en l’art. 108 del Decret Legislatiu 1/2005, 
de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme (TRLUC), que regula 
l’expedient expropiatori per ministeri de la llei pel fet que els terrenys en qüestió no han de ser 
necessàriament de titularitat pública. 
Vist l’informe  jurídic de data 7 de juliol de 2010 que es transcriu parcialment a continuació: 
“L’art. 196 del vigent PGO estableix que la titularitat dels terrenys qualificats com D4 no ha de 
ser necessàriament  pública, per tant, els terrenys no han de ser obligatòriament expropiats i 
no seria d’aplicació el mecanisme previst en l’art. 108 del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de 
juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme (TRLUC), que regula l’expedient 
expropiatori per ministeri de la llei. 
En efecte, l’esmentat article, concretament en el seu apartat primer, estableix que “un cop 
transcorreguts cinc anys des de l’entrada en vigor del pla d’ordenació urbanística municipal, en 
cas que no disposi de programa d’actuació urbanística municipal, o un cop exhaurit el termini 
establert pel programa o l’agenda, si no s’ha iniciat el procediment d’expropiació dels terrenys 
reservats per a sistemes urbanístics que, en virtut de les determinacions del pla, hagin d’ésser 
necessàriament de titularitat pública i que no estiguin inclosos, a l’efecte de llur gestió, en un 
polígon d’actuació urbanística o en un sector de planejament urbanístic...”. Per considerar 
aplicable el procediment esmentat caldrà que prèviament el planejament hagi declarat la 
titularitat pública dels terrenys per tal que l’expropiació sigui necessària.  
En el cas que ens ocupa, tal com es fa constar a l’informe tècnic i com queda determinat en 
l’art. 196 del PGO la Clau D4 no s’estableix la titularitat necessàriament pública i es contempla 
la titularitat privada d’aquests sistemes generals. En el sentit exposat s’expressa la sentència 
del Tribunal de Justícia de Catalunya de 14-09-2007.” 
ATÈS que la competència per l’adopció de l’acord és del ple de l’ajuntament en virtut de  l’art. 
3.4 del Decret de 26 d’abril de 1957 pel que s’aprova el Reglament de la Llei d’expropiació 
forçosa, en relació amb l’art. 2.1 de la Llei de 16 de desembre de 1954, segons el qual és 
competència del ple de l’ajuntament l’adopció dels acords en matèria d’expropiació contra el 
que es poden interposar  recursos en via administrativa o contenciosa. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Declarar inadmissible la iniciació d’expedient d’apreuament, instada per Josep 
Cortiella Dellà, d’una finca de 3.703 m2 situada a Can Barba i descrita en la part expositiva del 
present acord, pel fet de no ser d’aplicació el mecanisme  previst en l’art. 108 del TRLUC, que 
regula l’expedient expropiatori per ministeri de la llei per tractar-se de terrenys que segons el 
PGO vigent  no han de ser necessàriament de titularitat pública. 
SEGON.-  Donar trasllat a l’interessat dels  informes tècnic i jurídic. 
TERCER.- Notificar el present acord a l’interessat. 
QUART.-  Delegar a l’alcaldia la resolució de l’eventual recurs  potestatiu de reposició que es 
presenti contra el present acord. 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor de Territori Sr. Aleix Canalis, PSC,  dient que en  data 2 de 
juny de 2010, el Sr. Josep Cortiella i Dellà, instà a l’inici d’un expedient d’apreuament d’una 
finca de la seva propietat, de 3703m2 situada a la zona de Can Barba qualificada segons el 
nostre PG com a Sistema d’espais lliures. Protecció de Barrancs (D4). 
Tenint en compte que el PG preveu que la titularitat d’aquest tipus de sòl pot ser tant pública 
com privada, i vistos els informes emesos pels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament, en els 



quals queda palesa la no obligatorietat d’expropiació en aquest cas, proposem al Ple declarar 
inadmissible la iniciació de l’expedient d’apreuament, instat pel Sr. Cortiella, al tractar-se de 
terrenys que segons el PGO vigent no han de ser necessàriament de titularitat pública. 
Per CiU la Sra. Gemma Perich intervé tot dient que pel que fa la tema de protecció de dades 
potser hagués estar millor fer un acord en relació a la finca i no tant a nom de la persona. En 
tot cas el nostre vot serà l’abstenció, no cal dir que no som tècnics per poder determinar, 
valorar i finalment votar si l’expropiació que s’ha sol·licitat es procedent. Això ho informen els 
tècnics, però nosaltres els representants polítics ens toca analitzar els diferents camins que es 
poden agafar en aquest cas, camins que es poden escollir desprès que el particular demanes 
l’expropiació passats els cinc anys de l’aprovació del pla general. I quins camins, doncs els que 
diu la Llei, vostés diuen que no procedeix executar l’expropiació perquè el pla general no 
determina que aquesta finca hagi de ser obligatòriament publica, que també pot ser privada. 
L’equip de govern hagués pogut optar, o no, per declarar aquesta finca d’interès públic i per 
tant expropiant-la, o bé parlar amb la propietat. 
Pensem que en la comissió de territori se n’hagués pogut parlar, i alhora poder determinar 
quin es l’interès públic d’aquest solar i a les hores determinar que era el més oportú, si 
mantenir la situació d’aquest finca o canviar el planejament.  
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer, exposa que el seu vot serà l’abstenció, no s’ha valorat amb 
els diferents grups  
S’obra un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis, que diu que es cert que no s’ha comentat 
amb anterioritat, però que la propietat està en una zona de protecció de barrancs, per tant ens 
torbem en un terreny amb una orografia  francament difícil. 
La Sra. Gemma Perich intervé per dir que donat que la zona està classificada com a protecció 
de marges i barrancs i el planejament diu que pot ser privat o públic; i també que és veritat 
que les zones verdes si s’han d’adquirir passats els cinc anys, és un cost elevadíssim per part 
de l’Ajuntament, però en el seu moment si haguessin estat gratuïtes haurien anat 
acompanyades d’un creixement del municipi que en l’any 1999 no es va voler tirar endavant.     
Així doncs si es posen zones verdes de cessió gratuïta i obligatòria van acompanyades de  
desenvolupament urbanístic i per tant de creixement, per tant aquestes com que no anaven 
acompanyades d’aixó, son d’expropiació.       
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DOTZE  (12) dels regidors del PSC i Altraveu 
Vots en contra: CAP             

                    Abstencions   :  NOU     ( 9) dels regidors de CiU, ERC i regidor no adscrit 
 

7.- CREACIÓ DE COMISSIÓ PER A LA REVISIÓ DEL POUM 
 

El Pla General d’Ordenació vigent a Castellar del Vallès fou aprovat el 26 de maig de 1999. En 
aquests onze anys de vigència, podem afirmar que pràcticament s’han esgotat els seus 
objectius i, per tant, es fa necessària la seva revisió. 
L’actual Llei d’urbanisme introdueix noves determinacions urbanístiques i nous requeriments 
ambientals que fan imprescindible que el  planejament general s’hagi d’adaptar a les seves 
disposicions i resolucions. 
Així mateix, la revisió del POUM es fa necessària per adaptar-lo a les noves reglamentacions, 
lleis i decrets que s’han anat aprovant durant aquests anys de vigència del PGO actual, com 
són, per exemple, el Pla territorial metropolità de BCN, la llei del dret a l’habitatge, la llei 
d’avaluació ambiental de plans i programes, llei de centres de cultes, pla d’equipaments 
comercials, diverses normatives i decrets (CTE, habitabilitat, contaminació acústica, llicències 
ambientals, etc.), etc. 
D’altra banda, la revisió del PGO també obeeix a d’altres objectius, com els de resoldre els 
problemes que s’han anat detectant a tot el llarg de la seva vigència relacionats amb la 
normativa urbanística, o bé, resoldre’n d’altres generats pels límits de zones verdes 
perimetrals o qualificacions, possiblement poc reflexionades en el seu moment, de 
determinades zones urbanes com a verd públic.  



El nou document haurà d’incorporar les modificacions del planejament executades en els 
últims anys. També s’haurà de reflexionar sobre la previsió de noves vialitats generals i les 
seves conseqüències, així com els efectes de la mobilitat en un futur (tren, desdoblament B-
124, ronda del Vallès, altres possibles propostes internes, etc.)  
Finalment, és important reflexionar i debatre els nous models de creixement especialment 
considerant la necessitat de promoure un desenvolupament sostenible, tot protegint els espais 
naturals i els valors existents i potenciant una mobilitat sostenible. 
Per tot l’esmentat a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Iniciar un procés de reflexió i debat sobre la necessitat i l’abast de la Revisió del 
POUM de Castellar del Vallès, d’acord amb la legislació corresponent, mitjançat la creació 
d’una Comissió municipal composta pels membres que més avall es relacionen, que es 
responsabilitzarà d’impulsar l’esmentat procés, amb els mitjans que es requereixin quan sigui 
necessari, d’acord amb les possibilitats pressupostàries municipals o supramunicipals que es 
disposin. 
SEGON.- Paral·lelament fer una reflexió sobre la vigència del Pla Estratègic a fi de 
incorporar-lo a la definició del model de ciutat. 

Composició de la Comissió municipal de la POUM: 
o President: L’Alcalde 
o 2 membres del Grup municipal del PSC 
o 2 membres del Grup municipal de CiU 
o 1 membre del Grup municipal de ERC 
o 1 membre del Grup municipal d’Altraveu 
o Director de l’Àrea de Territori 
o Arquitecte responsable de la Unitat de Planejament 
o Assessora jurídica d’Urbanisme 
o Cada grup podrà incorporar, si ho creu oportú, 1 tècnic assessor 
o Secretari: El secretari de la Corporació. 

 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde defensa la proposta tot dient que venim d’un planejament urbanístic de l’any 
99. Durant aquesta dècada s’han explorat i esgotat totes les possibilitats que tenia l’actual 
POUM. Portem moltes modificacions del pla General, en total . La justificació de perquè volem 
iniciar aquest procés la faré des de tres punts de vista diferents: 
a.- NOUS REQUERIMENTS, NOVA LEGISLACIÓ: 
- Durant aquests 10 anys hi ha hagut importants modificacions en normes superiors al POUM, 
com ara l’actual Llei d’Urbanisme de la Generalitat, Pla territorial Metropolità, la llei del dret a 
l’habitatge, la llei d’avaluació ambiental, llei de centres de cultes, plans d’equipaments 
comercials.  
- Tot això provoca que l’ordenament municipal s’hagi d’adaptar als nous requeriments de 
normes superiors. 
- També és evident que durant aquests 10 anys de vigència del Pla General ens hem adonat 
d’alguns problemes que volem solucionar. Sense anar més lluny, en el punt posterior en el ple 
en tenim un clar exemple: qualificar com a zones verdes privades algunes zones urbanes.  
b.- NOU CONTEXT SOCIAL I ECONÒMIC 
- El que diré ara resulta una obvietat: el món ha canviat molt en els últims 10 anys. I 
afegeixo, i en els darrers tres anys, encara més. L’actual situació de crisis econòmica, de canvi 
de model productiu, de nous usos i hàbits entre la ciutadania, fan que haguem de repensar de 
quina manera podem donar respostes a noves realitats que tenim al municipi. 
- Deixeu-me apuntar dos temes que seran capitals: necessitat d’habitatge protegit a la vila, 
una oferta que actualment és inexistent, i replantejar l’illa pública d’equipaments més 
important que tenim que no és cap altra que la de l’Espai Tolrà, després de la finalització de la 
reforma de la plaça Major. 
c.- NOUS HORITZONS DE FUTUR 



- Nous projectes han aparegut durant els darrers temps també fan recomanable una reflexió 
en profunditat de com els hem d’encarar i de quin encaix han de tenir. El més important és el 
de l’arribada del FGC fins a Castellar, un projecte que per la seva envergadura significarà una 
profunda transformació de la nostra vila.  
Per què ara? Creiem que s’ha de fer ara com a mínim per dos motius: 
- Aquest és un procés al que s’ha d’arribar al pacte i al consens entre les diferents formacions 
polítiques. Està clar que aquest pacte supera l’actual legislatura i que s’encara cap al futur. 
Considerem que hem de començar a treballar perquè cap al 2012 es pugui finalitzar un procés 
que és llarg, costós i feixuc, però absolutament necessari. I, a proposta d’ERC, cal fer aquesta 
reflexió tenint en compte el Pla Estratègic que es va fer en el seu dia, així com d’altres plans 
sectorials que s’han confeccionat.  
- Creiem que s’ha de fer en uns moments com els actuals. Sí, hem de pensar tocant de peus 
de terra, tenint en compte l’actual crisis econòmic, quins factors els ha produït, per no caure 
en errors passats. D’aquesta crisis econòmica en sortirem, això ho tenim clar, ara bé, treballar 
ara significarà que en sortirem abans i també en sortirem millor.  
S’obra un torn d’intervencions, per CiU la Sra. Gemma Perich diu que iniciar la revisió del Pla 
General, és sens dubte un projecte molt important. Bàsicament perquè comportarà la 
regulació i ordenació urbanística del nostre territori pels propers 15 o 20 anys, i serà el 
document que definirà com serà Castellar en el futur.  
Llegíem  fa pocs números, una entrevista publicada a l’actual del senyor Alcalde Gimenez que 
afirmava que quan havia començat la legislatura descartava que fes aquesta revisió, però ara, 
quan queda menys d’un any per acabar la legislatura i que per tant no es podrà aprovar fins a 
la propera legislatura,  creu que és el moment de fer la revisió. No sabem que ha canviat, però 
estar clar que el document que es va aprovar el 1999 ha arribat al seu sostre. En aquesta 
entrevista  afirmava també que la modificació del pla General ha de fixar de quina manera 
volem sortir de la crisi. Ens sembla una mica agosarat que l’Alcalde creï semblants 
expectatives. Potser alguns podran sortir de la crisi amb el pla general, però queda clar a la llei 
que  aquest document  de planejament no serveix per afrontar crisi econòmiques, sinó per 
ordenar,  transformar,  conservar, i  controlar  l’ús del sòl, del subsòl i del vol, la  urbanització 
i  edificació d’aquest sol, i la regulació de l’ús, de la conservació i de la rehabilitació de les 
obres, els edificis i les instal·lacions,  definint el model de municipi de futur, i això és el que 
volem que l’alcalde expliqui a la ciutadania. 
Permeti’m que em torni a referir a l’entrevista, però és la única informació que disposem de 
l’equip de govern. En aquesta entrevista adreçada als lectors de l’actual diuen que vostès 
estan disposats a parlar de les Ares. Parlar vol dir discutir i replantejar ¿, segur que no. Les 
Ares estan més que aprovades, i sobre tot no voldríem saber per sorpresa que algunes 
estiguin fent passos per endegar-les, sense , com diu l’Alcalde, haver-se parlat en la revisió 
del Pla General.  I també diu, que està disposat a parlar de Can Bages. Això ho deu dir per 
acontentar algun públic no ¿, perquè el polígon no tan sols està aprovat si no que han iniciat 
les obres. No serà que aquests missatges tan esperançadors de l’alcalde els fa saben que el 
pla general no s’aprovarà més enya d’aquesta legislatura, potser fins d’aquí dos o tres anys?. 
Per l’Altraveu intervé el Sr. Martí Llobet diu que ens sorprèn que aquest punt es porti a ple 
en aquesta legislatura, recordem l’Alcalde quan parlava de led ARES, la seva voluntat i el 
compromís de no tocar el pla general si aquestes s’aprovaven. La revisió de pla general en 
circumstàncies normals no ens hauria de fer por, no deixar de ser una eina urbanística que  
ens hauria de servir per dissenyar el municipi que volem; però cap dels motius que ens han 
donat ens convencen. Revisar el pla general és un procés llarg i car i ens agradaria d’entrada 
saber el que volen fer més enllà ajustar el pla actual a la legislació vigent, perquè estem 
convençuts que si només fos per això no caldria revisar-lo.  
El pla general actualment en vigor ha estat un mal negoci pel nostre municipi, doncs ha 
permès una especulació urbanística descontrolada sense obtenir espais suficients pels 
equipaments necessaris derivats d’aquest creixement. Les actuacions urbanístiques més 
importants d’aquests tres darrers anys les han aprovat en solitari, i no eren actuacions 
menors, han aprovat, conjuntament amb el trànsfuga, la creació de les ARES, 600 nous 
habitatges amb l’impacta que això suposa, han aprovat per lliure l’explotació de la restauració 



de la pedrera de Can Sallent per 25 anys, han volgut encabir la setena escola dins les pistes 
d’atletisme, s’han iniciat les obres de Can Bages.., en totes aquestes actuacions no han 
mostrat mai cap flexibilitat negociadora. Han imposat la seva opció i no han tingut en compte 
cap de les propostes que se’ls han  presentat. ÉS per això que quan votés diuen, iniciar un 
procés de reflexió i debat, si ha de ser com el que hem tingut fins ara, val mes no tocar res. 
Per revisar el POUM no podem fer-ho com fins ara, el valor estratègic, l’abast del pla i la 
participació que això suposa ha de marcar un abans i un després en la voluntat política en 
temes d’urbanisme, Nosaltres estem oberts a parlar de tot, però tenim la sensació que ja 
tenen un full de ruta traçat. El nostre vot serà l’abstenció. 
També intervé el sr. Jordi Pemanyer per ERC, diu que el pla general urbanístic està vigent 
des de l’any 1999, i pràcticament està esgotat. Des d’ERC sempre hem defensat que abans 
d’iniciar la revisió del pla general es fes una revisió de les línies estratègiques del pla 
estratègic que va definir el model de municipi que volem de cara al futur. 
Ara, a la recta final de la legislatura l’equip de govern es despenja dient que s’inicia un procés 
de reflexió i debat sobre la necessitat i l’abast de la Revisió del POUM, el grup d’ERC hi està 
d’acord i votaren a favor, a més hem introduït l’esmena de fer prèviament el debat ciutadà 
sobre quin model de municipi volem.  
Es presenta tot un memoràndum de temes a tractar dins de la revisió del pla general i entre 
ells les ARES, tots sabem que estan aprovades per la Generalitat i per molt que modifiquem o 
revisem el pla general, no depèn de nosaltres si les ARES continuen endavant o no. Per tant a 
vegades es crear falses expectatives.  
Malgrat tot això, nosaltres hi votaren a favor,  i vetllarem perquè no es faci cap pas per la 
revisió del pla general sense que abans es debati sobre quin model de municipi. 
En torn de replica el Sr. Alcalde pren la paraula per dir que fer una revisió del pla general no 
deixa de ser un tràmit urbanístic important, i és a on s’especifica quin es el model de 
creixement que volem com a municipi i més enllà del tràmit merament urbanístic també hi ha  
unes derivades importantíssimes, en el pla general es pre-figura quin és el municipi que 
volem,i per tant a ningú se li escapa que un model determinat de creixement, a nivell general 
no només a nivell de Castellar, amb el seu principal instrument que és el pla general, ha fet 
que hi hagi  una crisi econòmica important. Referint-me al projecte de l’espai tolrà, tal i com 
estan les qualificacions de l’espai tolrà, segurament desprès d’aquesta situació de crisi s’haurà 
de revisar i canviar les qualificacions, doncs és un projecte que estava pensat en una situació i 
en un context molt diferent al que ens trobem en actualitat, per tal cal veure quin és el profit 
que podem treure a una de les pastilles d’equipament que tenim en el nostre municipi. Estem 
disposats a parlar de tot, també de les ARES, i fer tots el canvis que s’hagin de fer amb una 
reflexió en global i en context. 
Si aquesta proposta tira endavant iniciarem un procés que serà llarg i que significarà per una 
cirurgia important sobre el nostre municipi i començar a treballar pel Castellar que esperem 
tots,  un Castellar de futur. 
Per CiU la Sra. Gemma Perich intervé per dir que tot i que la comissió encara no ha 
començat creiem que l’equip de govern ja té alguna posició respecte a l’espai tolrà, crec que 
es bo fer-ho en el marc de la comissió. 
També el Sr. Martí Llobet, per l’Altraveu diu que sobre el tema de les ARES sempre ne`m 
volgut parlar, pel que fa a l’ARE de la Playtex fins i tot vam mirar les potencialitats que tenia,  i 
tot referint al document de treball que es va presentar aclarir que volia dir que per no fer les 
ARES el municipi disposa d’aquestes pastilles i amb aquestes pastilles podem treballar. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer insisteix que abans de fer qualsevol acció al pla general, 
primer cal revisar el model de municipi, en participació ciutadana, i quan el tinguem 
comencem a parlar de revisió del pla general. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DINOU  (19) dels regidors del PSC, CiU, ERC i regidor no adscrit 
Vots en contra:  CAP           

                    Abstencions   :  DUES    ( 2) dels regidors de l’Altraveu  
 



8.- PROPOSTA DE L’ALTRAVEU SOBRE LA TRANSPARÈNCIA MUNICIPAL 
 
El Grup de l’Altraveu deixa la proposta sobre la taula. 
L’Alcalde agraeix l’actitud per tal de trobar un consens 
 

9.- ASSUMPTES SORBEVINGUTS 
 

MOCIÓ DE SUPORT A L’EXERCICI DEL DRET A DECIDIR 
 
La proposta es retira 
Per ERC  el Sr. Oriol Papell   intervé dient que la Coordinadora de les consultes per la 
independència va entrar una proposta per tal que es celebres una consulta oficial a tot 
Catalunya sobre la independència. El dia 8 de juny la mesa del parlament si va presentar 
favorablement amb els vots de CIU, ERC i IC, un més desprès PSC i PP van entrar la petició de 
reconsideració de l’acord, la mesa del parlament es va tornar a reunir i CiU i IC es va unir al 
PSC i al PP i la van aturar, deixant a ERC sola en la defensa la iniciativa popular, basant-se en 
un dictamen consultiu del consell de  garanties estatutaris que hi era desfavorable. Davant 
d’això el nostre grup parlamentari ha entrat una petició perquè es reconsideri la decisió de la 
mesa del parlament ja que la Llei de consultes no preveu que els dictàmens no vinculants del 
consell de garanties estatutàries pugui aturar una iniciativa parlamentaria ja iniciada. Esperem 
que CiU i IC reconsiderin el seu vot i no estronquin la il·lusió que molts ciutadans han posar en 
aquest referèndum.  
Davant de tot això i tenint en compte que la iniciativa popular esta aturada al parlament, 
retirem la proposta de resolució que presentàvem avui. 
 

9.1.- DAVANT LA SENTÈNCIA DEL TRIBUNAL CONSTITUCIONAL CONTRA  
         L’ESTATUT D’AUTONOMIA DE CATALUNYA, CASTELLAR DEL VALLÈS ES  
         DECLARA MORALMENT EXCLÒS DE L’ÀMBIT DE LA CONSTITUCIÓ  
         ESPANYOLA 

 
Per ERC el Sr. Oriol Papell  dona lectura a la proposta: 
Davant la sentència del Tribunal Constitucional espanyol contra l'Estatut d'autonomia de 
Catalunya, aprovat en referèndum popular el 18 de juny de l’any 2006, l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès, reunit avui en ple extraordinari, interpretant els anhels dels ciutadans 
d’aquest poble vallesà als quals representa, fa públiques les consideracions i acorda les 
resolucions següents. 
PRIMERA.- La sentència retalla molt greument l'Estatut en qüestions clau per a l'autogovern 
català com ara la llengua, la justícia i el finançament. Tenint en compte que la carta magna 
catalana és ja un text de mínims respecte del que va aprovar el nostre Parlament el 30 de 
setembre de 2005, que ja va ser substancialment retallat per les Corts espanyoles, i que va 
ser aprovat per àmplia majoria a les urnes pel poble de Catalunya, la conclusió evident que 
se’n desprèn és que les aspiracions d'autogovern de la nació catalana no tenen cabuda a 
l'ordenament jurídic espanyol, que té aquest tribunal deslegitimat com a intèrpret únic i 
vinculant de la Constitució espanyola. 
SEGONA.- La reforma de la Constitució espanyola amb l’objectiu de fer-hi possible l’encaix de 
les aspiracions d'autogovern catalanes es certifica com una quimera del tot impossible, atès 
que requeriria el suport de dues terceres parts de les Corts espanyoles, una Cambra dominada 
pels mateixos partits espanyols que van retallar l’Estatut aprovat a la Cambra catalana per una 
amplíssima majoria o que el van recórrer després al Tribunal Constitucional, i que han 
designat els membres d’aquest tribunal polític fet a la seva mida. 
TERCERA.- La sentència del Tribunal Constitucional tanca, doncs, de forma definitiva el 
sostre d'autogovern de Catalunya dins l’Estat espanyol, molt per sota de les aspiracions del 
poble de Catalunya, que reclama avançar cap a noves fites de llibertat nacional. 
QUARTA.- Des d’aquesta corporació municipal creiem arribat el moment de qüestionar la 
sobirania espanyola sobre Catalunya i, com a representants legítims dels nostres veïns, 



acordem declarar el nostre municipi moralment exclòs de l’àmbit de la Constitució Espanyola, 
en un gest conscient d’afirmació nacional i democràtica, de resposta a aquesta sentència 
humiliant. 
CINQUENA.- Així mateix, cridem els veïns de Castellar del Vallès i els ciutadans i ciutadanes 
de tota la nació catalana a participar massivament als actes públics en contra d’aquesta 
sentència i en defensa de l’exercici del dret d’autodeterminació del poble català. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde, diu que es una proposta presentada pel grup d’ERC i que en el seu redactat no 
busca el consens entre les diferents forces  catalanistes, considerem que després de la 
manifestació celebrada el 10 de juliol, els ciutadans i ciutadanes reclamen una resposta 
unitària de tots, els que consideren autonomistes, federalistes, independentistes, per això 
presentem una moció alternativa com equip de govern. No ens agrada la sentència del 
Tribunal Constitucional, nosaltres volem l’estatut, l’estatut que va votar en referèndum el 
poble de Catalunya i el volem tot, i la nostra feina, com a representants electes és la de lluitar 
per transformar allò que no ens agrada, la constitució és un pacte i és modificable.   
Per CiU la Sra. Mercè Vallès, intervé per dir que el vot del nostre grup, si el redactat queda 
tal i com està, serà contrari, perquè nosaltres no ens sentim responsables ni representants de 
la moralitat de ningú i menys dels ciutadans d’aquest poble. 
El Sr. Martí Llobet¸ per l’Altraveu  diu que el vot del seu grup serà a favor. 
S’obra un torn de replica, el Sr. Oriol Papell  per ERC diu que accepten el canvi que porposa 
el grup de CiU i torna a repetir que és una quimera plantejar la possibilitat de canviar la 
constitució quan sabem perfectament que aniria en contra nostre. 
Així doncs intentar arribar acord o pactes amb l’estat, amb el govern espanyol es enganyar als 
ciutadans.     
La Sra. Mercè Vallès,  per CiU intervé per aclarir la posició del seu grup, que és si el 
Consistori per unanimitat ho aprova el nostre vot serà favorable i sinó serà l’abstenció,  
bàsicament perquè en aquest dies al Parlament s’està intentant trobar una posició unitària 
davant d’aquesta resposta, per tant tampoc s’entén que des dels Ajuntaments ens dediquem a 
anar cadascun pel seu cantó. El que cal és una resposta ferma i unitària de totes les forces 
polítiques d’aquest país que ens donarà més força.      
Torna a intervenir el Sr. Oriol Papell per ERC manifestar el seu desacord amb aquestes 
postures. 
Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat, 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA  

 
Vots a favor:    CINC    ( 5) dels regidors d’ERC, Altraveu i regidor no adscrit 
Vots en contra: DEU     (10) dels regidors del PSC      

                    Abstencions   :  SIS     (  6) dels regidors de CiU 
 
           9.3.- ACCEPTACIÓ SUBVENCIÓ A L’ESCOLA BRESSOL “EL CORAL” 
 
ATÈS que la resolució EDU/2267/2’1’, de 7 de juny de 2010, per la qual s’atorguen 
subvencions a les corporacions locals titulars de llars d’infants per al curs 2009-2010. la 
Regidoria d’Educació a l’Ajuntament Ple proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Acceptar  la subvenció atorgada pel Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya, a l’escola bressol municipal El Coral, per un import de 109.800,00 € 
SEGON.-  Aprovar el conveni en annex amb la finalitat de formalitzar la subvenció atorgada, 
tot facultant al Sr. Alcalde per la seva signatura. 
 
INTERVENCIONS: 
El regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, PSC, defensa la proposta dient que portem a 
aprovació el conveni entre el departament d’educació i l’Ajuntament, per la formalització de la 



subvenció per tal de minorar el cost de les quotes de la llar d’infants El Coral pel curs 2009-
2010. 
La subvenció atorgada és de 109.800 €, que correspon a 1.800 € per les 61 places que té 
l’escola. Un cop aprovar i signat el conveni, l’Ajuntament rebrà una bestreta del 80% de 
l’import i la resta amb la seva justificació. Aquesta subvenció es destinarà al finançament de 
part del cost de l’escola bressol El Coral.  
Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat, 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
MOCIÓ A FAVOR DE L’ESTATUT I EN CONTRA DE LA SENTÈNCIA DEL 
CONSTITUCIONAL 
 
Intervè el Sr. Alcalde per donar lectura a la moció  a favor de l’Estatut i en contra de la 
sentència del Constitucional 
“L’Ajuntament de Castellar en el Ple del 28 de juny, en una declaració institucional aprovada 
de forma unànime, va ser uns del primers ajuntaments de Catalunya en manifestar la nostra 
indignació davant de la sentencia del Tribunal Constitucional i en afirmar la legitimitat de 
l’Estatut aprovat en referèndum pel poble català. 
En la declaració aprovada manifestàvem que: 
“Catalunya és una nació que s’ha sentit maltractada en tot aquest procés. Davant aquesta 
situació, les institucions catalanes –en les quals s’inclouen els ajuntaments- i el poble català 
hem de poder respondre amb una sèrie d’accions unitàries que permetin expressar d’una 
manera serena i ferma que no renunciem a cap de les aspiracions que ens hem fixat com a 
país.  
Per tot això, aquest Ajuntament manifesta el seu suport al Govern de la Generalitat de 
Catalunya i a tots els grups polítics que volen defensar l'Estatut votat pel poble i els insten a  
que acordin una resposta conjunta a la sentència”. 
També fèiem una crida a la ciutadania per tal que:  
“faci sentir massivament i la seva veu en el marc de la manifestació que en els propers dies 
convocaran les forces polítiques i socials. D’una manera cívica i democràtica, hem de poder 
expressar, tots junts, la nostra voluntat d’autoafirmació nacional i d’autogovern”. 
Amb posterioritat, molts ajuntaments han aprovat propostes contra la sentència del Tribunal 
Constitucional més o menys constructives, ocurrents o unitàries, que tenen en comú posar de 
manifest la indignació dels consistoris i dels ciutadans que representen. 
El dissabte 10 de juliol molts catalans es van manifestar de forma pacífica i unitària als carrers 
Barcelona, convocats per les forces polítiques, agents socials i entitats cíviques amb uns 
objectius comuns: mostrar la disconformitat i el rebuig a la sentència del Tribunal 
Constitucional, avançar en l’autogovern i exigir una resposta unitària a les forces polítiques 
catalanes. 
Al mateix temps la mesa del Parlament a instàncies del Consell de Garanties Estatutàries no 
ha admès a tràmit la proposta de referèndum presentat per iniciativa popular, per considerar-
lo il·legal i contrari a la Constitució i l’Estatut. 
Per aquestes raons: 
PRIMER.- Ratifiquem en el contingut de la declaració institucional aprovada de forma 
unànime per aquest Ple. 
SEGON.- Constatem que a través de la mobilització, el poble català ha manifestat, la nostra 
reafirmació com a nació i la voluntat de incrementar l’autogovern de Catalunya. 
TERCER.- Considerem que en aquest moments claus de la historia del nostre país, i amb 
independència dels interessos legítims de cada partit, és necessària més que mai, la unitat 
d’acció dels catalans i de les seves forces polítiques. 
QUART.- El ple de l’Ajuntament insta a les forces polítiques catalanes a recollir la voluntat 
popular, definir estratègies conjuntes per garantir el nostre autogovern i, de forma especifica, 
el contingut íntegre de l’Estatut aprovat per referèndum pel poble català. 



CINQUÈ.- Al mateix temps, manifestem la nostra voluntat de recolzar els acords que amb 
aquests objectius prenguin el Parlament, que és la institució màxima del nostre país i qui té la 
competència, en defensa d’aquest objectius.” 
 
INTERVENCIONS: 
Per l’Altraveu, el Sr. Martí Llobet dient que la postura del seu grup serà l’abstenció, perquè 
s’ha presentat con un tema sobrevingut, sense gairebé temps ni poder-ne parlar, tot i aixó pel 
que fa al punt cinquè hi discrepem, així doncs el nostre vot serà l’abstenció tot i estar d’acord 
amb la resta d’apartats de la moció. 
El Sr. Oriol Papell,  per ERC, intervé per dir el seu grup també s’abstindrà, el text el trobem 
fluix, sense manifestar-se en cap aspecte en concret.    
També per ERC intervè el Sr. Jordi Permanyer  i diu que tot hi haver presentar  una esmena 
al seu redactat, en cap moment hem manifestar el nostre vot favorable. 
Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat, 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:   DISSET   (17) dels regidors del PSC, CiU  i regidor no adscrit 
Vots en contra:  CAP           

                    Abstencions   : QUATRE  ( 4) dels regidors d’ERC i l’Altraveu  
 
 10.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Intervé el Sr. Martí Llobet, per grup de l’Altraveu, per fer els següents suggeriments 
1.- Hem detectar que en el Mirador i en hores nocturnes, hi ha una il·luminació excessiva, si que 
es veritat que l’edifici a la nit amb llum és més bonic, però criem que és totalment innecessari.    
2.- Sobre el funcionament de la Vallesana, exposar que: 
   - la plataforma instal·lada al carrer Tarragona, al darrera el camp de futbol, no acaba de 
funcionar, hi ha uns contenidors de deixalles que entorpeixen el seu accés. 
   - sobre un altre tema del bus que compten arreglar-ho amb el desdoblament de la carretera, 
però hi ha el pas de la Sony que segueix sent un perill pels peatons que es veuen obligats a  
travessar. 
    -  ens arriben queixes de persones que alhora d’agafar el bus i si tenen mobilitat reduïda, no 
funciona la rampa per poder-hi pujar.     
    - demanar que ens agradaria que els plens sortissin a l’agenda de la web de l’Ajuntament i en 
l’Actual. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé per dir: 
- tenim queixes sobre diversos manteniments, en algunes zones verdes es totalment inexistent, 
estan deixades i brutes.  
- Sobre els Pipican, la majoria estan bruts, les bosses no es buiden ni es reposen   
- hi ha alguns tipus d’arbres que no reben els tractaments necessaris, hi ha pulgó i aixó provoca       
   que les voreres estiguin més brutes. 
Per acabar demanar que es convoqui una comissió especifica perquè sens facilitin les dades sobre 
com va evolucionant tot el tema dels ajuts a persones en situació d’atur . 
 
El Sr. Alcalde  desitja bones vacances a tothom. 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quart d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari 
amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


